
 

Protokół Nr  IX/19 

z  Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

odbytej w dniu 20 maja 2019 r., w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu  

w Iłowie-Osadzie, pod przewodnictwem Pani Teresy Świątkowskiej – Przewodniczącego 

Rady Gminy Iłowo-Osada 

 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 11 – stej minut trzydzieści, a zakończono o godzinie 

 13 – stej minut dwadzieścia. Stan radnych – 15 – tu, obecnych na sesji – 14 – tu radnych.  

W sesji udział wzięli Wójt Gminy Pan Sebastian Cichocki, Sekretarz Gminy Pani Mirosława 

Tyszko, Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, Komendant Powiatowy Policji w Działdowie Pan 

Witold Barcikowski, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

Pan Piotr Wilgowicz, wz. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Iłowie-Osadzie 

Pani Agnieszka Wróblewska, Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Anita 

Radzymińska, st. ds. zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska Pani Marta 

Sztando, inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski,  

wz. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Mławie Pan Adam Kuligowski, 

Prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego Pani Bożena Chrzczon, Przedstawiciel Izby 

Rolniczej Pan Zdzisław Chechłowski, pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych Pani Joanna Bartkowska oraz sołtysi. 

 

Ad. pkt. 1  

 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła sesję, powitała radnych, 

sołtysów, zaproszonych gości, oraz pracowników urzędu gminy, a także wszystkich, którzy 

oglądają sesję za pośrednictwem środków masowego przekazu. Następnie Przewodnicząca 

Rady Gminy poinformowała zgromadzonych, że ustawowy skład Rady Gminy wynosi – 15 – 

tu radnych, w sesji uczestniczy – 14 – tu radnych zgodnie z załączoną  listą obecności  

 i stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

 

 

Ad. pkt. 2 

Rozpatrzenie propozycji zmian porządku obrad: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem, czy są jakieś wnioski odnośnie 

porządku obrad? Wniosków nie było, więc Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do 

radnych z pytaniem, kto jest za przyjęciem porządku obrad? ,,Za” przyjęciem porządku obrad 

głosowało - 14 – u radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, ,,wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty – jednogłośnie i otrzymał następujące brzmienie: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji zmian porządku obrad. 



3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 26 marca 2019 r. 

4. Przyjęcie protokołu z VIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

 z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 

gminy Iłowo-Osada. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: wykazu kąpielisk na terenie Gminy Iłowo-Osada na rok 

2019. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

mających siedzibę na obszarze Gminy Iłowo-Osada. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XLVI/277/18 Rady Gminy Iłowo-

Osada z dnia 21 maja 2018 roku w sprawie określenia zasad rozliczania tygodni owego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania  

 i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Iłowo-Osada. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2019 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Działdowie wraz 

z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Iłowo-

Osada w roku 2018. 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

za 2018 rok i Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2018 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

za rok 2018. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2018 r. w Gminie Iłowo-Osada. 

14. Sprawozdanie z realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Iłowo-Osada  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za rok 2018. 

15. Informacja Wójta Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.) 

 

 



Ad. pkt. 3  

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 26 marca 2019 r. 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z VII 

Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 26 marca 2019 r. został sporządzony w terminie i był 

do wglądu w Biurze Rady,  uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do 

przeprowadzenia głosownia imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z VII Sesji Rady 

Gminy Iłowo-Osada. ,,Za” przyjęciem protokołu z VII Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

głosowało – 14 – tu radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 (Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt. 4 

Przyjęcie protokołu z VIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

 z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

 

Pani Teresa Świątkowska -  Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z VIII 

Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 25 kwietnia 2019 r. został 

sporządzony w terminie i był do wglądu w Biurze Rady, uwag nie było,  więc 

Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do przeprowadzenia głosownia imiennego w 

sprawie przyjęcia protokołu z VIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. ,,Za” 

przyjęciem protokołu z VIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada głosowało – 13 – 

tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, ,,wstrzymało się od głosu” – 1 radny.  Protokół został 

przyjęty - 13 głosami ,,Za”.(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt. 5 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy 

Iłowo-Osada. 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały 

był szczegółowo omówiony na komisji wspólnej dnia 17 maja 2019 r. Wszystkie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję 

nad projektem uchwały. Nie było głosów w dyskusji, wobec czego Przewodnicząca Rady 

Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie, ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

 – 14 - tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Uchwała została oznaczona Nr IX/47/19. (Protokół z przeprowadzonego 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

 

 



Ad. pkt. 6 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wykazu kąpielisk na terenie Gminy Iłowo-Osada na rok 2019. 

Pani Teresa Świątkowska -  Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały 

był szczegółowo omówiony na komisji wspólnej dnia 17 maja 2019 r. Wszystkie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję 

nad projektem uchwały. Głos zabrała Pani Marta Sztando podinspektor ds. zagospodarowania 

przestrzennego i ochrony środowiska, która poinformowała,  że w projekcie uchwały, który 

otrzymali radni zaszła zmiana, która dotyczy pozycji w Dzienniku Urzędowym ustawy o 

samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r.  

w momencie utworzenia projektu obowiązywał Dz. U. z 2018 r. poz. 994 zm. obecnie 

obowiązuje Dz. U. z 2019 r. poz., 506. Następnie Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu 

Dyrektora MOS i R w Mławie. W imieniu Dyrektora głos zabrał Pan Adam Kuligowski, 

który poinformował, że  został rozstrzygnięty przetarg na rozbiórkę starego pomostu. Do dnia 

otwarcia kąpieliska pomost zostanie zdemontowany. Kąpielisko będzie  zabezpieczone, 

zostanie  zapewniona opieka medyczna i wyznaczone strefy oraz zwrócił się do rady 

 o pozytywne przychylenie się do projektu uchwały. Następnie Przewodnicząca zwróciła się 

do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Pytań nie było, więc 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały 

głosowało – 14 - tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego. Uchwała został oznaczona Nr IX/48/19. (Protokół z przeprowadzonego 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt. 7 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych mających 

siedzibę na obszarze Gminy Iłowo-Osada. 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały 

był szczegółowo omówiony na komisji wspólnej dnia 17 maja 2019 r. Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały ww. projekt. Następnie Przewodnicząca otworzyła 

dyskusję nad projektem uchwały. Nie było głosów w dyskusji, wobec czego Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało – 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Uchwała został oznaczona Nr IX/49/19. (Protokół 

 z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt. 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XLVI/277/18 Rady Gminy Iłowo-Osada  

z dnia 21 maja 2018 roku w sprawie określenia zasad rozliczania tygodni owego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 

w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania  



 i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania 

zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie 

ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada. 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że uchwała była 

szczegółowo omawiana na komisji wspólnej dnia 17 maja 2019 r.  Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Następnie Przewodnicząca otworzyła 

dyskusję nad projektem uchwały. Nie było głosów w dyskusji, wobec czego Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało – 

10 – radnych, ,,przeciw” – 3 – radnych, ,,wstrzymało się od głosu” – 1 radny. Uchwała został 

podjęta 10 głosami ,,Za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została 

oznaczona Nr IX/50/19. (Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad. pkt. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2019 rok. 

Pani Teresa Świątkowska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że uchwała była 

szczegółowo omawiana na komisji wspólnej dnia 17 maja 2019 r. Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Następnie Przewodnicząca 

otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. Nie było głosów w dyskusji, wobec czego 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14 – radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr IX/51/19. (Protokół  

z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 10 

Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Działdowie wraz 

z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Iłowo-Osada  

w roku 2018 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu 

Komendanta Powiatowego Policji w Działdowie insp. Witolda Barcikowskiego. Komendant 

Powiatowy Policji w Działdowie powiedział, że rok 2018 należy ocenić jako pozytywny dla 

powiatu działdowskiego. Według zebranych danych mieszkańcy Gminy Iłowo-Osada mogą 

czuć się bezpiecznie. W roku 2018 stwierdzono tu 77 przestępstw tj. o 4 mniej niż w roku 

poprzednim. Najczęściej popełniane przestępstwa to uszkodzenie rzeczy i prowadzenie 

pojazdu w stanie nietrzeźwości. Przestępstwa stwierdzone na terenie gm. Iłowo-Osada 

stanowią 8% wszystkich przestępstw stwierdzonych na terenie powiatu działdowskiego. 

Wykrywalność przestępstw – 79,22%, a przestępstw kryminalnych to 75,44%, czyli wyższa o 

blisko 20% niż w roku 2017 r. Na terenie Gminy Iłowo-Osada odnotowanych zostało 7 

zdarzeń drogowych (wypadków), czyli o 4 zdarzenia więcej niż w roku poprzednim.  

W wyniku tych wypadków 2 osoby poniosły śmierć. Kolizji drogowych odnotowano 46, czyli 



o 3 mniej niż roku 2017. W 2018 r. na terenie powiatu działdowskiego policjanci podjęli 

10 398 różnego rodzaju interwencji, z których 891 (8,7%) dotyczyło zdarzeń zaistniałych na 

terenie Gminy Iłowo-Osada. Procedura Niebieskiej Karty została zainicjowana w 40 

przypadkach interwencji domowych. Stanowi to prawie 13% wszystkich tego rodzaju 

interwencji na terenie powiatu działdowskiego. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są Pytania 

do Pana Komendanta Powiatowego Policji? Głos zabrał sołtys Białut Pan Kazimierz 

Walerowicz, który zadał pytanie – co policja zamierza zrobić w związku z porzuconym 

samochodem w miejscowości Białuty, którego właściciel został zatrzymany przez policję? 

Pytanie Sołtysa doprecyzował Wójt Gminy Iłowo-Osada mówiąc, że przekazał ustną 

informację Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg w Działdowie, iż mieszkańcy skarżą się, 

że od kilku miesięcy w pasie drogowym drogi powiatowej w m. Białuty stoi samochód bez 

koła przedniego i auto stanowi realne zagrożenie dla uczestników ruchu drogowego, 

ponieważ znajduje się na skraju jezdni. Dyrektor poinformował, że powiadomił  Komendę 

Powiatową Policji w Działdowie z informacji wynika, że właściciel samochodu został 

aresztowany i przebywa w areszcie. Komendant odpowiedział, że jeżeli Zarząd Dróg 

Powiatowych poinformował Policję, to Służby Prewencyjne powinny sprawdzić, kto jest 

ostatnim właścicielem pojazdu i z kim należy porozmawiać w kwestii usunięcia tego pojazdu. 

Komendant Powiatowy Policji w Działdowie podkreślił, że wyjaśni tą sytuację. Następnie 

Wójt poprosił, aby Komendant odniósł się do ostatnich wydarzeń mających miejsce kilka dni 

temu na parkingu przy kościele w Iłowie-Osadzie. Komendant powiedział, że jeden ze 

sprawców jest tymczasowo aresztowany. W zdarzeniu udział brało kilka osób, które będą 

przesłuchiwane. Sprawa jest rozwojowa, a on sam nie może udzielać szczegółowych 

informacji dotyczących śledztwa. Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa 

Świątkowska  ogłosiła 10 minutową przerwę. 

Ad. pkt 11.  

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie za 

2018 rok i Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2018 rok 

 Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska wznowiła obrady   

i poprosiła o zabranie głosu Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-

Osadzie Piotra Wilgowicza. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-

Osadzie powiedział, że Ocena Zasobów Pomocy Społecznej, jak co roku została złożona do 

Przewodniczącej Rady Gminy. Jest to przedstawienie statystyczne  

na podstawie którego Rada Gminy powinna planować budżet w zakresie m.in. pomocy 

społecznej. Stosownie do art. 110 ustawy o pomocy społecznej do obowiązków kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej należy składanie Radzie Gminy corocznego 

sprawozdania z działalności ośrodka oraz przedstawianie potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej. GOPS w Iłowie-Osadzie swoim działanie obejmuje obszar Gminy zamieszkały 

przez 7 190 mieszkańców. W 2018r. oprócz zadań z pomocy społecznej GOPS realizował 

zadania zlecone gminy w zakresie ustawy o świadczeniach rodzinnych, ustawy 

 o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych, zaliczce alimentacyjnej, o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej, przeciwdziałaniu przemocy, pomocy państwa 



 w wychowywaniu dzieci, ustawy o dodatkach mieszkaniowych i energetycznych oraz 

świadczenia pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. Przy Ośrodku 

funkcjonuje Gminna Świetlica Socjoterapeutyczna. Na dzień 31 grudnia 2018r. Ośrodek 

zatrudniał: kierownika, 5 pracowników socjalnych, 2 podinspektorów i 1 referenta w dziale 

świadczeń rodzinnych, w dziale dodatków – podinspektor i referent oraz główna księgowa, 

sekretarka (kadrowa), specjalista pracy z rodziną, 3 asystentów rodziny, 1 pomoc biurowa i 1 

sprzątaczka na 
1
/2 etatu) oraz 1 wychowawca w ramach prowadzenia świetlicy. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 12 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

za rok 2018 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu 

Pełnomocnik ds. realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

Panią Joannę Bartkowską, która powiedziała, że jako Pełnomocnik co roku zobligowana jest 

do przedstawienia sprawozdania. W 2016 r. uchwałą nr XXX/172/16 Rady Gminy  

Iłowo-Osada przyjęty został Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Iłowo-Osada na lat 2017-2019. Plan wydatków budżetowych ustalony został na 10.000,00zł, 

 a wydatkowano 9.878,07zł. Kwota budżetu pochodzi ze sprzedaży napojów alkoholowych  

i stanowi 10,10% wpływów z tzw. korkowego. Środki te zostały wydatkowane na zakup 

testów narkotykowych, materiałów profilaktyczno-edukacyjnych do Szkół w Iłowie –

 Osadzie i Narzymiu oraz sfinansowano piknik rodzinny  

z elementami profilaktyki narkotykowej w ramach Iłowskich Dni Rodziny na Stadionie 

 w Iłowie-Osadzie. Sprawozdanie Pełnomocnik stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 13 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2018 r. w Gminie Iłowo-Osada 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu 

pełnomocnik ds. realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

Panią Joannę Bartkowską, która powiedziała, że działania związane z profilaktyką 

 i rozwiązywania problemów alkoholowych należą do zadań własnych gminy, odbywa się to 

na zasadzie przyjętego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2018, który stanowi załącznik do Uchwały Nr XLII/244/17 Rady 

Gminy Iłowo-Osada z dnia 21 grudnia 2017r. Źródłem finansowania zadań zawartych w ww. 

Programie były środki finansowe z budżetu Gminy, pochodzące z opłat za korzystanie z 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. W 2018r. była to kwota w wysokości 

97.767,00zł. Faktycznie wykorzystano na realizację programu kwotę w wysokości 

81.634,96zł, a kwotę 9.878,07zł wydatkowana została na realizację gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii. Sprawozdanie  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



Ad. pkt 14 

Sprawozdanie z realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Iłowo-Osada  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2018 

Pani Sekretarz Mirosława Tyszko poinformowała, że zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie Wójt Gminy Iłowo-Osada 

zobowiązany jest przedłożyć Radzie Gminy Iłowo-Osada sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za rok poprzedni. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt 15 

Informacja Wójta Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

Sekretarz Gminy Pani Mirosława Tyszko odczytała informację Wójta Gminy Iłowo-Osada  

z realizacji uchwał Rady Gminy od dnia 26.03.2019 r. do dnia 20.05.2019 r. Informacja 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 16 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska odczytała informację 

Przewodniczącej Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym od 26.03.2019r. do 20.05.2019r. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt .17 

Wolne wnioski 

Głos zabrał Wójt Gminy Iłowo-Osada Pan Sebastian Cichocki, który poinformował,  

że od 1 maja 2019 r.  Pani Mirosława Tyszko w 7/8 etatu pełni funkcję Sekretarza Gminy,  

a w 1/8 Zastępcy Wójta. Wójt złożył gratulacje nowej Pani Sekretarz i życzył wielu sukcesów 

w pracy zawodowej. Pani Sekretarz podziękowała za życzenia i powiedziała, że będzie starała 

się sprostać oczekiwaniom tej gminy.  

Następnie głos zabrał  Radny Pan Włodzimierz Brzeziński, który skierował 

pytanie do Wójta, co w związku z ograniczeniami w zabieraniu śmieci BIO? Społeczeństwo 

płaci przez cały rok za śmieci, a BIO zabierane jest przez kilka miesięcy. Wprowadzone 

zostały podwyżki, a firma KOMA zabiera mniej śmieci. Wójt Gminy odpowiedział, że 

problem jest już znany, kilku mieszkańców już się skarżyło na wprowadzone ograniczenia, 



czyli 4 worki z jednej nieruchomości, bez uwzględnienia liczby osób w gospodarstwie 

domowym. Wójt poinformował, że problem przedstawi na Zgromadzeniu Zarząd Związku 

Gmin „Działdowszczyzna”, a radnych zachęcił do wystosowania apelu, w którym 

przedstawią swoje stanowisko. 

Kolejno głos zabrał sołtys wsi Brodowo Pan Michał Szcześniak, który zadał pytanie Wójtowi 

- co w związku z odpadami BIO ze zbiórki w ramach sprzątania miejscowości po zimie. 

Część śmieci nie została zabrana. Wójt Gminy odpowiedział, że w związku, że są to odpady 

zebrane w ramach sprzątania miejscowości, odebranie ich zostanie zlecone Zakładowi 

Gospodarki Komunalnej w Iłowie-Osadzie. Następnie głos zabrała Prezes Oddziału Iłowo-

Osada Związku Nauczycielstwa Polskiego Pani Bożena Chrzczon, która w powiedziała,  

że Związek Nauczycielstwa Polskiego został poinformowany o zamiarze zlikwidowania 14 

etatów w Zespole Szkół  Nr 1w Iłowie-Osadzie i w Zespole Szkół  Nr 2 w Narzymiu, co 

wiąże się z rozwiązaniem stosunku pracy z nauczycielami, którzy mają wiele lat stażu pracy. 

Prezes ZNP podkreśliła, że Radni otrzymali pisma od nauczycieli, którzy liczyli na pomoc 

oraz wsparcie, a według jej wiedzy tego wsparcia nie otrzymali. Uchwała podjęta na 

dzisiejszej sesji spowoduje, że jeszcze jeden etat najprawdopodobniej zostanie zlikwidowany, 

czyli kolejny nauczyciel zostanie zwolniony. Pani Prezes ZNP poprosiła, aby radni jeszcze 

raz przeanalizowali zwolnienia nauczycieli, może jeszcze uda się któryś etat utrzymać, bo w 

najgorszej sytuacji jest 4 nauczycieli. Wójt Gminy odpowiedział, że na sesji marcowej został 

przedstawiony raport, z którego jasno wynikało, że przed nami zapaść demograficzna  

za 2 lata ubędzie 100 dzieci. Od 1 września tego roku z uwagi na likwidację Gimnazjów 

ubywa  108 dzieci. To nie jest wina nikogo, to system wymusił takie działania.  

W większości nauczyciele, którzy odchodzą z dniem 1 września to emeryci, osoby które 

nabyły prawa do świadczenia kompensacyjnego, bądź osoby, które miały umowy czasowe. 

Podjęta dziś uchwała nie będzie miała wpływu na kolejne zwolnienia. Subwencja oświatowa  

naliczana jest na  każdego ucznia i w przyszłym roku otrzymamy o około 1 mln zł mniej  

z powodu tak dużego ubytku dzieci, a podwyżki dla nauczycieli będzie trzeba wypłacić. 

Będziemy szukać rozwiązań, ale za finanse publiczne odpowiada Wójt jednoosobowo i trzeba 

podejmować działania zgodne z możliwościami budżetowymi.  

Ad. pkt 18. 

Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada zamknęła obrady IX Sesji Rady Gminy Iłowo-

Osada. /13:20/.          

        

        Przewodniczący Rady Gminy 

           Teresa  Świątkowska  

Protokołowała: 

Ilona Gralińska 


